
Protokół Nr II/2002
z II sesji Rady Miejskiej w Złotym Stoku odbytej

w siedzibie Rady Miejskiej w Złotym Stoku – Rynek 22
dnia   4  grudnia    2002 r.

Godz. rozpoczęcia 10.15, zakończenia 15.50. 
Stan Rady: 14 radnych, obecni: 14 radnych

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy
2. Barbara Tomasik-Korman – Sekretarz Gminy
3. Sołtysi wg załączonej listy obecności.
4. Czesława Potemkin - przedstawicielka lokalnej prasy

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie porządku dziennego
3. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2002 rok.
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia podatków i opłat lokalnych na 2003 rok.
5. Podjęcie uchwały w sprawie 
6. Podjęcie uchwał w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miej-

skiej w Złotym Stoku, wyboru ich przewodniczących i zastępców przewodniczących.
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Statutowej.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia kadencji Sołtysów i Rad Sołeckich.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Ząbkowic-

kiego dot. likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w
Ziębicach.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Ząbkowic-
kiego dot. likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w
Kamieńcu Ząbk.

11. Wstępna dyskusja nad budżetem miasta na 2003 rok..
12. Zapytania i wolne wnioski.
13. Zamknięcie obrad.

Ad. 1 i 2
Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Tichanowicz o godz. 10.15 otworzył II sesję
Rady Miejskiej IV kadencji i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą
obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum pozwalające
na podejmowanie prawomocnych uchwał. Do przedstawionego porządku obrad Burmistrz
Miasta zgłosił następujące tematy:

1. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej,
2. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów informacji i deklaracji podatkowych

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad wraz z dodatkowymi punktami.

Ad. 3
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2002 rok.

1



Projekt uchwały zreferowała i wyjaśnień udzielała Skarbnik Gminy Irena Biskupska.

W  związku  z  wnioskiem  Radnego  J.  Tichanowicza  w  sprawie  informacji  na  temat
szczegółowego zakresu remontów dróg, wynikającego z kwoty zawartej w niniejszej uchwa-
le, Rada po zapoznaniu się z potrzebnymi danymi większością głosów (12 za, 2 osoby się
wstrzymały) podjęła uchwałę Nr II/8/02 w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2002
rok.

Ad. 4
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia podatków i opłat lokalnych na 2003 rok.

Projekt uchwały zreferowała i wyjaśnień udzielała Skarbnik wraz z Sekretarzem Gminy.

J. Tichanowicz wnioskował o zorganizowanie spotkań z Sołtysami w sprawie wykorzystania
deklaracji i informacji podatkowych.

E. Starżyk wnioskowała, by informacje te przekazać na zebraniu wiejskim.

Burmistrz wyjaśnił, że wsie zostaną poinformowane o nowych przepisach w formie ogło-
szeń.  Na spotkaniu  z  Sołtysami, Burmistrzem i  Sekretarzem Gminy przekazane  zostaną
Sołtysom druki deklaracji i informacji podatkowych ze szczegółowymi objaśnieniami.

W wyniku analizy zaproponowanych przez Burmistrza podatków i opłata lokalnych, Radni
zgłosili następujące poprawki:

§ 1 pkt 2 b) budynki związane z prowadzeniem działalności gospodarczej
1. A. Kościółek wnioskował o obniżenie stawki o 50 gr.  (jak poprzedniego roku) tj.

16.80,-zł.
2. I. Sosnowski wnioskował o obniżenie stawki na 16.62,-zł.
3. W. Giża wnioskował o pozostawienie stawki na poziomie roku ubiegłego tj. 16.30,-

zł.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 4 propozycje:
1. Burmistrza – 17.20,-zł.
2.      A. Kościółka – 16.80,-zł.  
3. I. Sosnowskiego – 16.62,-zł.
4. W. Giży – 16.30,-zł.

- za 1 wnioskiem nie głosował żaden Radny,
- za 2 wnioskiem głosowało 9 Radnych
- za 3 wnioskiem głosowało 2 Radnych
- za 4 wnioskiem głosowało 3 Radnych

W związku z powyższym Rada Miejska większością głosów zdecydowała , że stawka podat-
ku od nieruchomości budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej z §
1 pkt 2 b) wynosić będzie 16.80,-zł.

§ 2 - zwolnienia
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W. Giża wnioskował o analizę zwolnień podatku od nieruchomości, gdyż jedne małe firmy
działające w wydzielonych pomieszczeniach domowych płacą, a inne, mające się dobrze są
zwolnione.

Burmistrz stwierdził, że firmy muszą mieć czas, by mogły się przyzwyczaić do tego, że będą
musiały taki podatek zapłacić. Proponuje więc ewentualna zmianę § 2 dokonać dopiero przy
uchwalaniu podatku na 2004 rok.

Rada Miejska większością głosów (13 za, 1 osoba się wstrzymała) przyjęła § 2 w wersji za-
proponowanej przez Burmistrza.

§ 4 – podatek od posiadania psów
J. Ciućmak Sołtys wsi Laski stwierdził, że we wsiach ludzie buntują się, nie chcą płacić za
psy.

Radny W. Giża zauważył, że Gmina powinna zafundować i oznakować każdego psa numer-
kiem identyfikacyjnym. Nieoznakowane wyłapać i oddać do schroniska.

Ustalono, że temat psów przedyskutowany będzie w sprawach różnych.

I. Sosnowski zaproponował, by stawkę podatku od posiadania psów pozostawić na poziomie
roku ubiegłego tj. 32,-zł.

W związku z tym, Przewodniczący poddał pod głosowanie 2 propozycje:
1. Burmistrza – 40,-zł.
2. I. Sosnowskiego – 32,-zł. 

- za 1 propozycją głosowało – 3 osoby
- za 2 propozycją głosowało – 10 osób
- 1 osoba ubyła z obrad

 
W związku z tym, Rada Miejska większością głosów (10 za) zdecydował, że stawka podatku
od posiadania psów pozostanie na poziomie roku ubiegłego i wynosić będzie 32,-zł

Burmistrz poinformował, że w najbliższy poniedziałek uczestniczyć będzie w organizowa-
nym w powiecie spotkaniu na temat powiatowego schroniska dla zwierząt. O ustaleniach
powiadomi Radnych.

§ 5 – wysokość opłat administracyjnych za czynności urzędowe

S. Gawłowski wnioskował o przegłosowanie tego paragrafu bez poprawek.

I. Sosnowski wnioskował o pozostawienie stawki z ubiegłego roku tj. 25,-zł.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 2 wnioski:

1. I. Sosnowskiego – 25,-zł. 
2. Burmistrza – 30,-zł.

- za 1 wnioskiem głosowało 5 osób,
- za 2 wnioskiem głosowało 7 osób,
- 2 osoby wstrzymały się od głosowania
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W związku z powyższym, Rada Miejska większością głosów zdecydowała, że stawka podat-
ku w § 5 wyniesie zgodnie z propozycją Burmistrza 30 zł.

§ 1 pkt 2 a) budynki mieszkalne
W. Giża zabrał głos w obronie interesów mieszkańców, którzy nie spodziewają się tej pod-
wyżki, wnioskując o zmniejszenie stawki na 0,48 zł.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 2 propozycje:
1. Burmistrza – 0,51 zł.
2.      W. Giży – 0,48 zł.  

- za 1 wnioskiem nie głosował żaden Radny,
- za 2 wnioskiem głosowało 13 radnych
- 1 osoba wstrzymała się od głosowania

W związku z powyższym, Rada większością głosów (13 za) zdecydowała, że stawka podat-
ku w § 1 pkt 2 a) wynosić będzie 0,48 zł.

W związku z brakiem innych wniosków, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr
II/7/02 w sprawie ustalenia podatków i opłat lokalnych na 2003 rok

Ad. 5
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej,

Projekt uchwały referowała i udzielała wyjaśnień Sekretarz Gminy Barbara Tomasik-Kor-
man. 

Na wniosek W. Giży o uogólnienie zapisu o inkasencie, Sekretarz Gminy wyjaśniła, że po-
dobna próba w ubiegłym roku skończyła się zausterkowaniem przez RIO.

W związku z brakiem większych uwag, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr
II/9/02 w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej.

Ad. 6
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów informacji i deklaracji podatkowych nr
II/10/02.
Po wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika Gminy, Rada Miejska większością głosów (13 za, 1
osoba wstrzymała się od głosowania podjęła uchwałę Nr II/10/02 w sprawie ustalenia wzo-
rów informacji i deklaracji podatkowych nr II/10/02.
Ad. 7
Podjęcie uchwał w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miej-
skiej w Złotym Stoku, wyboru ich przewodniczących i zastępców przewodniczących. 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych:
Rada Miejska jednogłośnie przegłosowała zaproponowany skład Komisji Edukacji (akces
Radnych):
1. Alchimowicz Zbigniew
2. Gawłowski Henryk
3. Głąb Halina
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4. Kozdrowski Stanisław
5. Pietrusiów Waleria
6. Stępkowska Maria
7. Wargacki Józef
8. Wieja Waldemar

Radny J. Tichanowicz na stanowisko Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego
Waldemara Wieję – który nie wyraził zgody na pełnienie tej funkcji.

Radna H. Głąb zaproponowała na to stanowisko Radnego H. Gawłowskiego, który wyraził
zgodę na pełnienie funkcji Przewodniczącego Komisji.

Zaproponowany Radny J. Wargacki nie wyraził zgody na pełnienie tej funkcji.

W  związku  z  brakiem  innych  kandydatur,  Rada  Miejska  jednogłośnie  (z  głosowania
wyłączył się H. Gawłowski) na Przewodniczącego Komisji Edukacji i Spraw Społecznych
wybrała Radnego Henryka Gawłowskiego.

Radny H. Gawłowski na Z-cę Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego W. Wieję,
który zgodził się na pełnienie tej funkcji.

W  związku  z  brakiem  innych  propozycji,  Rada  Miejska  jednogłośnie  (z  głosowania
wyłączył się W. Wieja) na Z- cę Przewodniczącego Komisji Edukacji i Spraw Społecznych
wybrała Radnego Waldemara Wieję.

Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/13/02 w sprawie w sprawie ustalenia
składu osobowego stałej Komisji Rady Miejskiej w Złotym Stoku, wyboru jej przewod-
niczącego i zastępcy przewodniczącego.

Komisja Budżetowa:
Rada Miejska jednogłośnie przegłosowała zaproponowany skład Komisji Budżetowej (ak-
ces Radnych):
1. Kościółek Andrzej
2. Król Barbara
3. Sosnowski Ireneusz
4. Starżyk Elżbieta
5. Tichanowicz Jerzy
Radny J. Tichanowicz zaproponował na Przewodniczącego Komisji Radnego A. Kościółka
– który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji.

W  związku  z  brakiem  innych  propozycji,  Rada  Miejska  jednogłośnie  (z  głosowania
wyłączył się A. Kościółek) na Przewodniczącego Komisji Budżetowej wybrała Radnego A.
Kościółka.

A. Kościółek na stanowisko Z-cy Przewodniczącego Komisji zaproponował Radną E. Sta-
rżyk – która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji.

W  związku  z  brakiem  innych  kandydatur,  Rada  Miejska  jednogłośnie  (z  głosowania
wyłączyła się E. Starżyk) na stanowisko Z-cy Przewodniczącego Komisji Budżetowej wy-
brała Radną Elżbietę Starżyk.
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Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/14/02 w sprawie w sprawie ustalenia
składu osobowego stałej Komisji Rady Miejskiej w Złotym Stoku, wyboru jej przewod-
niczącego i zastępcy przewodniczącego.

Komisja Gospodarki i Ekologii:
Rada  Miejska  jednogłośnie  przegłosowała  zaproponowany skład  Komisji  Gospodarki  i
Ekologii (akces Radnych):
1. Alchimowicz Zbigniew
2. Gawłowski Henryk
3. Głąb Halina
4. Kozdrowski Stanisław
5. Stępkowska Maria
6. Wargacki Józef

Zgłoszony na stanowisko Przewodniczącego Komisji Radny J. Wargacki wyraził zgodę na
pełnienie tej funkcji.

W  związku  z  brakiem  innych  kandydatur,  Rada  Miejska  jednogłośnie  (z  głosowania
wyłączył się J.  Wargacki) na Przewodniczącego Komisji Gospodarki i  Ekologii wybrała
Radnego Józefa Wargackiego.

Zaproponowany na stanowisko Z-cy Przewodniczącego Komisji Radny S. Kozdrowski nie
wyraził zgody na pełnienie tej funkcji.

Radny J.  Wargacki  na  Z-cę  Przewodniczącego  Komisji  zaproponował  Radnego  Z.  Al-
chimowicza, który wyraził zgodę na pełnienie funkcji.

W  związku  z  brakiem  innych  kandydatur,  Rada  Miejska  jednogłośnie  (z  głosowania
wyłączył się Z. Alchimowicz) na Z-cę Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Ekologii
wybrała Radnego Zbigniewa Alchimowicza.

Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/15/02 w sprawie w sprawie ustalenia
składu osobowego stałej Komisji Rady Miejskiej w Złotym Stoku, wyboru jej przewod-
niczącego i zastępcy przewodniczącego.

Komisja Rewizyjna:
Rada  Miejska  jednogłośnie  przegłosowała  zaproponowany skład  Komisji  Gospodarki  i
Ekologii (akces Radnych):

1. Kościółek Andrzej
2. Król Maria
3. Pietrusiów Waleria
4. Sosnowski Ireneusz
5. Wieja Waldemar

Radny I. Sosnowski zaproponował na Przewodniczącą tej Komisji Radną Walerię Pietrusi-
ów – która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji.
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W  związku  z  brakiem  innych  kandydatur,  Rada  Miejska  jednogłośnie  (z  głosowania
wyłączyła się W. Pietrusiów) na Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej wybrała Radną Wa-
lerię Pietrusiów.

Radna W. Pietrusiów na Z-cę Przewodniczącej Komisji zaproponowała radnego I. Sosnow-
skiego, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji.

W związku z brakiem innych kandydatur Rada Miejska jednogłośnie (z głosowania wyłączył
się I. Sosnowski) na Z-cę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybrała radnego  Irene-
usza Sosnowskiego.

Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/16/02 w sprawie w sprawie ustalenia
składu osobowego stałej Komisji Rady Miejskiej w Złotym Stoku, wyboru jej przewod-
niczącego i zastępcę przewodniczącego,

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej. 

W związku z powołaniem na poprzedniej sesji doraźnej Komisji Statutowej, Rada Miejska
postanowiła wybrać jej przewodniczącego.

Radny H. Gawłowski na przewodniczącego tej Komisji zaproponował Radnego A. Kości-
ółka – który nie wyraził zgody na pełnienie tej funkcji.

Radny A. Kościółek na przewodniczącego tej Komisji zaproponował Radnego J. Tichano-
wicza – który nie wyraził zgody na pełnienie tej funkcji.

J. Tichanowicz na przewodniczącego tej Komisji zaproponował Radnego W. Giżę – który
wyraził zgody na pełnienie tej funkcji.

W związku z brakiem innych kandydatur, Rada Miejska większością głosów (12 za, 2 osoby
wstrzymały się od głosowania; w tym W. Giża) na Przewodniczącego Komisji Statutowej
wybrała Radnego Wojciecha Giżę.

Rada Miejska większością głosów (12 za, 2 osoby wstrzymały się od głosowania: W. Giża,
A. Kościółek) podjęła uchwałę Nr II/11/02 w sprawie wyboru Przewodniczącego doraźnej
Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Złotym Stoku.

Ad. 9
Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia kadencji Sołtysów i Rad Sołeckich. 

Radny I.  Sosnowski  wnioskował  przeciwko  przedłużaniu kadencji  sołtysom, proponując
podjęcie uchwały o zarządzeniu wyborów z terminem np. do końca stycznia 2003 roku.

Rada Miejska przyjęła, że wybory muszą być przeprowadzone najpóźniej do końca stycznia
2003 roku.

Po wysłuchaniu wyjaśnień Sekretarza Gminy, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę
Nr II/12/02 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w gminie Złoty Stok.
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Ad. 10
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Ząb-
kowickiego  dot.  likwidacji  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opiekuńczo-Lecz-
niczego w Ziębicach. 

Po wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza Miasta, Rada Miejska większością głosów (12 za, 2
osoby wstrzymały się od głosowania: W. Giża, W. Pietrusiów) podjęła uchwałę Nr II/17/02
w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Ząbkowickiego dot. likwidacji
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Ziębicach. 

Ad. 11
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Ząb-
kowickiego  dot.  likwidacji  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opiekuńczo-Lecz-
niczego w Kamieńcu Ząbk. 

Po wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza Miasta, Rada Miejska większością głosów (12 za, 2
osoby wstrzymały się od głosowania: W. Giża, W. Pietrusiów) podjęła uchwałę Nr II/18/02
w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Ząbkowickiego dot. likwidacji
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Ziębicach

Ad. 12
Wstępna dyskusja nad budżetem miasta na 2003 rok.

Projekt budżetu zreferowała i wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy Irena Biskupska.
Radny W.  Giża  zwrócił  uwagę  na  konieczność  rzetelniejszego  przygotowania  projektu
budżetu.  W  przedstawionym  projekcie  wiele  jest  błędów kwotowych,  które  muszą  być
skorygowane.

Skarbnik wyjaśniła, że przedstawione błędy nie zmieniają stanu faktycznego ani ogólnych
kwot, lecz są wynikiem pomijania w poszczególnych działach wydatków innych, nie ujętych
w klasyfikacji budżetowej.

Ustalono,  że  Skarbnik Gminy wraz  z  Burmistrzem i  W.  Giżą  przeanalizują  i  skorygują
projekt budżetu.

Ad. 13
Zapytania i wolne wnioski.

1. Sosnowski I. :
- wystosować pismo  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych o  ogłowienie  16  lip  przy

drodze w Laskach,
- wystosować pismo do Zarządu Dróg w Ząbkowicach Śl. o ujęcie w ich budżecie

położenie asfaltu na przystanku PKS w Laskach (k. posesji Wilczyńskich),
- zorientować się o możliwości wydłużenia pracy tut. banku np. do godz. 16.00?
- udzielić pomocy PP. Krystyniukom z Lasek w sprawie założenia telefonu – od-

powiedź do wiadomości Radnego.
2. W. Giża:

- wnioskował przeciwko praktykom ogławiania drzew zaproponowanych w gminie
(ogławianie w sezonie wegetacyjnym, oraz gałęzi, które tego nie wymagały),
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3. S. Kozdrowski:
- interweniować w  sprawie  zaśmiecania  terenu  (rów  i  parking)  koło  cmentarza

komunalnego,

4. P. Pleczko:
- przyspieszyć stawianie przystanków zniszczonych podczas wiatrów,
- sprawdzić, czy leśniczy z Błotnicy miał prawo wyciąć drzewa przy drodze Pło-

nica-Błotnica?
5. H. Głąb:

     - wnioskowała o pamięć w sprawie budowy dodatkowego przystanku w Mąkolnie.

6. W. Pietrusiów:
- wnioskowała o dostarczanie Sołtysom zawiadomień na sesję w formie ogłoszeń.

Ad. 14
Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem spraw, Przewodniczący Rady o godz. 15.50 zamknął obrady.

Przewodniczący Rady
   Jerzy Tichanowicz
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